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§ 10  Remiss av motion från Per Ossmer (SD) och Lotta 
Nordfeltdt (SD) om korttidsplatser för behövande äldre 
personer som bor i eget boende 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1449/2016 

Dnr 150-777/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion ”Om korttidsplatser för behövande 

äldre personer som bor i eget boende”. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-01-05. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat en motion 

från Per Ossmer (SD) och Lotta Nordfeldt (SD) om korttidsplatser 

för behövande äldre personer som bor i eget boende för yttrande 

senast 2017-01-25. 

Motionen föreslår att Stockholms stad i större utsträckning 

beviljar korttidsplatser till de patienter som är färdigbehandlade.  

 

Äldreförvaltningen tar upp bl.a. att genom budget 2016 fick 

äldrenämnden i uppdrag att göra en översyn av behovet, 

finansieringen samt placeringen av korttidsboende. 

Äldreförvaltningens utredningsarbete påbörjades hösten 2016 och 

bedrivs i samarbete med representanter från några av stadens 

stadsdelsförvaltningar. Utredningen syftar till att tydliggöra 

korttidsboendets funktion, målgrupper och verksamhetsinnehåll 

samt att förtydliga kriterierna för bedömning av den enskildes 

behov. Utredningen kommer att redovisas för äldrenämnden våren 

2017. 

 

Gällande de utskrivningsklara patienterna är förvaltningens 

erfarenhet att ytterst få personer blir kvar som utskrivningsklara på 

sjukhus. Staden har inte brist på platser utan kan erbjuda alla som 

har ett behov av vård och omsorgsboende detta omgående.  
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Kostnaderna för utskrivningsklara har succesivt minskat. Under 

2013 uppgick kostnaden totalt för staden till 1 miljon kronor.  Det 

motsvarar 365 vårddygn eller en (1) vårdplats per år. Under 2014 

var kostnaden ännu något lägre. Vid genomgång med ansvarig på 

Hälso- och sjukvårdsförvaltningen är Stockholms stad en av de 

kommuner som snabbast kan ta hand om äldre som vårdats inom 

slutenvården.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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11.   Remiss av ”Strategi och riktlinjer för hantering av 
fordon för kommunkoncernen Stockholms stad 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 129-1092/2016  

Dnr 150-799/2016  

        

            Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen ”Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 

kommunkoncernen Stockholms Stad”.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-01-09. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat förslag till 

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för kommun-

koncernen Stockholms Stad för yttrande senast 2017-02-10. 

 

Äldreförvaltningen är positiv till de föreslagna förändringarna i 

strategi och riktlinjer. Strategin med tillhörande riktlinjer ger en 

tydligare roll- och ansvarsfördelning och hanteringen av fordon i 

stadens ägo bör förenklas. Införandet av en ny strategi och nya 

riktlinjer kommer kräva omfattande och regelbundna 

informationsinsatser vilka i första hand bör riktas till stadens 

fordonsansvariga. Det är av vikt att de av stadens verksamheter 

som har fordon känner till och följer de avtal och riktlinjer som 

finns för fordonshantering och miljö. I nuläget är processen kring 

nyanskaffning och avyttring av fordon komplex.  

 

Den föreslagna fleet-managementfunktionen som är tänkt att 

samarbeta med serviceförvaltningen kan innebära ett ökat 

administrativt stöd och en minskad belastning för stadens 

fordonsansvariga på förvaltningar och bolag. 

 

En upphandlad bilpool skapar möjligheter till positiva effekter för 

miljö och ekonomi. Den geografiska spridningen och närheten till 

verksamheter är dock mycket viktig. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   Revisionsrapporten ”Tryggt boende inom 
äldreomsorgen” 

Remiss från stadsrevisionen, revisorsgrupp 1, dnr 3.1.3-165/2016, 

för yttrande senast den 20 februari 2017 

 

Dnr 150-778/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och överlämnar det till stadsrevisionen, revisorsgrupp 1, 

som sitt yttrande över revisionsrapporten ”Tryggt boende 

inom äldreomsorgen”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-01-05.  

 

Stadsrevisionen har remitterat revisionsrapporten ”Tryggt boende 

inom äldreomsorgen” för yttrande från äldrenämnden samt 

stadsdelsnämnderna Hässelby-Vällingby, Spånga-Tensta, Norrmalm, 

Hägersten-Liljeholmen och Södermalm. Yttrandet ska vara 

revisorgrupp 1 tillhanda senast den 20 februari 2107.  

 

Av stadens budget 2016 framgår att ingen äldre med stora 

omsorgsbehov eller som lider av oro ska behöva bo kvar i en otrygg 

miljö mot sin vilja. Revisionskontoret har genomfört en granskning 

för att bedöma om stadsdelsnämnderna arbetar för att äldre som inte 

beviljas boende får annat stöd i enlighet med budget. Bedömning är 

att nämnderna arbetar för att äldre som inte beviljas bistånd till 

boende får annat stöd så att behovet av tryggare boende säkras. Det 

framgår dock att stadsdelsnämnderna har kommit olika långt i 

arbetet med att ta fram en rutin i enlighet med budget för att säkra 

tryggt boende för äldre. Det konstateras vidare att stadens riktlinjer 

för handläggning är otydliga avseende kriterierna för beviljande av 

särskilt boende.  

 

Inom äldreförvaltningen pågår ett arbete till följd av slutsatserna 

från utredningen om servicehus 2014 som bland annat innefattar 

att se över behovsgrunderna för att beviljas servicehus. Inom 

ramen för arbetet med att revidera stadens riktlinjer för 


